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Rozmowa z posłem Prawa i Sprawiedliwości 
KAZIMIERZEM GOŁOJUCHEM, kandydatem do 
Parlamentu Europejskiego. 

  - Jakie działania dotyczące gminy Łańcut po-
dejmował Pan w ostatnim czasie? 

- Przed objęciem mandatu poselskiego byłem sa-
morządowcem - radnym powiatowym, wójtem gminy 
Czarna, dlatego doskonale zdaję sobie z realiów, 
w jakich działają samorządy. Od początku mojej pracy 
parlamentarnej staram się wspierać i współpracować 
z wójtami i starostami, zarówno w pozyskiwaniu 
środków na rozwój podkarpackich gmin i miast, jak 
i w dostosowywaniu przepisów prawa, które muszą 
być jasne i przyjazne dla ludzi. Dzięki współpracy 
z samorządem gminy Łańcut, udało się z powodze-
niem pozyskać środki na wiele ważnych inwestycji, 
chociażby w ostatnim czasie średni samochód dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Albigowej, a także 
sprzęt gaśniczy dla OSP Kraczkowa. Poza tym otrzy-
maliśmy fundusze na remonty dróg, budowę i prze-
budowę budynków użyteczności publicznej m.in. 
Ośrodka Kultury w Soninie, przedszkola w Kosinie, 
hali sportowej w Handzlówce, czy remonty Kościo-
łów. To wszystko to ogromne środki, których budżet 
gminy nie jest w stanie sam unieść, dlatego potrzebne 
jest wsparcie z innych źródeł, unijnych czy krajowych, 
o które wspólnie z samorządowcami gminy Łańcut 
staraliśmy się. 

- Na jakim etapie są prace związane z obwodni-
cą Łańcuta i łącznikiem DK 94 z A4?

- Jeśli chodzi o obwodnicę Łańcuta to zabiegi moje 
i samorządowców oraz wielu innych osób przyniosły 
pożądany skutek. Jeszcze w tym roku planowane jest 
rozpoczęcie prac przy jej przebudowie. Obwodnica 
Łańcuta będzie miała niemal 6 km długości. Na etapie 
prac projektowych wykonawca zaproponował nowe 
rozwiązania, do których zgłoszone zostały wnioski 

władz samorządowych. Wśród zmian zapropono-
wanych przez samorząd jest m.in. dodatkowy wjazd 
i wyjazd z Centrum Medycznego oraz Centrum Kształ-
cenia i Zespołu Szkół Technicznych do drogi krajowej. 
Nowa „czwórka” będzie miała po jednym pasie ruchu 
w każdym kierunku, z trwałym rozdzieleniem kierun-
ków jazdy. Po obu stronach drogi powstaną chodniki, 
ścieżki rowerowe oraz zatoki autobusowe. Inwestycja 
zakłada również wybudowanie kilku rond. 

Budowa łącznika autostrady A4 z drogą krajową 
nr 94 to priorytetowa inwestycja, która ma poparcie 
wszystkich władz samorządowych z naszego terenu. 
Wspólnie zabiegamy o jej jak najszybszą realizację 
i liczę, że niedługo będziemy mogli mówić o sukce-
sie. Rozmowy na ten temat odbywały się, podczas 
obecności ministra Andrzeja Adamczyka w Łańcucie. 
Kwestia łącznika poruszana była także na posiedze-

niu sejmowej podkomisji ds. Unii Europejskiej, która 
odbyła się na moje zaproszenie.

- Startuje Pan w wyborach do Parlamentu Euro-
pejskiego. Co będzie Pana głównym celem, jeśli 
zostanie Pan europosłem?

- Gdybym z woli mieszkańców naszego województwa 
został wybrany do reprezentowania interesów Polski 
i Podkarpacia w Parlamencie Europejskim, chciałbym 
nadal pracować dla dobra naszego regionu. Podkarpacie 
rozwija się, jest regionem o ogromnym potencjale gospo-
darczym i ludzkim, w który trzeba inwestować. Pracując 
w Sejmowej Komisji ds. Unii Europejskiej miałem okazję 
analizować i procedować na grunt polski unijne przepisy. 
Dlatego pracując w Europarlamencie chciałbym większy 
nacisk położyć na dostosowywanie prawa unijnego do 
potrzeb państw unijnych. 

Chciałbym też i będę walczyć o przywracanie 
wartości chrześcijańskich w Unii. Szanujemy wszyst-
kie religie i kultury, natomiast Europa wyrosła na 
wartościach chrześcijańskich i uważam, że powrót do 
nich w chwili obecnej jest niezbędny. W Sejmie sporą 
część swojej pracy poświęcam sprawom rolnictwa i to 
byłoby jednym z moich priorytetów w pracy euro-
parlamentarnej. Teraz procedowany jest budżet na 
kolejne lata i trzeba „zawalczyć” o wyższe dopłaty dla 
rolników. Polskie rolnictwo na to zasługuje, produku-
jąc doskonałą jakościowo, zdrową żywność. Ważną 
sprawą jest powstrzymanie GMO, które niesie ze sobą 
nieodwracalne szkody dla rolnictwa, dla jakości żyw-
ności, a co za tym idzie, dla zdrowia nas wszystkich.

Zależy mi na polskich rodzinach, młodzieży, na 
budowaniu Europy przyjaznej dla wszystkich jej oby-
wateli, a jednocześnie dumnej z wartości, na których 
powstawała i rozwijała się, dlatego będę dbał o wszyst-
kie obszary, które są ważne dla Polski i Polaków.

Dziękujemy za rozmowę
JP, BB

KOSINA/KRACZKOWA Kolejny 
kilometr dróg w naszej gminie 
zostanie oświetlony. Tym razem 
nowe lampy LED pojawią się w Ko-
sinie i Kraczkowej. Koszt inwestycji 
to ponad 155 tys. zł.

Do końca lipca br. wykonawca 
zamontuje 11 słupów oraz 23 
komplety opraw oświetlenio-
wych. W Kosinie oświetlenie 

zyskają mieszkańcy drogi gminnej za 
Domem Społecznym oraz drogi „Ścież-
ki”. W sumie oświetlone zostanie ponad 
500 m dróg. W Kraczkowej natomiast 
oświetlenie powstanie przy drodze kra-
jowej nr 94 od granicy z Krzemienicą 
w kierunku Rzeszowa do istniejącego 
już oświetlenia.  

Gotowa jest także dokumentacja II 
etapu budowy oświetlenia przy drodze 
„Ścieżki” i kilku drobniejszych inwesty-
cji w Kosinie oraz drogi Działy Wschod-
nie i Zagumnia Północne w Kraczkowej. 
Na etapie opracowywania natomiast 
jest dokumentacja drogi „Zagumnia Po-
łudniowe” w Kraczkowej. 

- Na bieżąco we współpracy z soł-
tysami i mieszkańcami planujemy in-
westycje w kolejnych miejscowościach 
tam, gdzie jest to najbardziej potrzebne 
– mówi wójt Jakub Czarnota.

- Rozbudowując sieć oświetlenia 
drogowego wychodzimy naprzeciw 
potrzebom mieszkańców. Poprawa 
bezpieczeństwa uczestników ruchu 
drogowego jest dla nas bardzo ważna. 
Mamy też świadomość, że koszty ener-
gii elektrycznej i utrzymania na bie-

żąco rozbudowywanego oświetlenia 
rosną. Dlatego też planujemy komplek-
sową wymianę tradycyjnego oświetle-

nia drogowego na energooszczędne 
LED – dodaje wójt.

Kinga Balawejder

Nowe oświetlenie drogowe 

Przy podpisaniu umowy z wykonawcą, firmą ELEKTRO-FER Monika Ferenc, obecne 
były radne Joanna Murias i Katarzyna Bujak oraz sołtys Łukasz Techman FOT. KINGA BALAWEJDER 

Budżet gminy nie jest w stanie sam 
unieść wszystkich inwestycji 

26 maja odbędą się wyboru do Parlamentu Europej-
skiego  FOT. ARCHIWUM PRYWATNE 
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ŁAŃCUT/GŁUCHÓW W 2021 roku 
ma zakończyć się przebudowa 
tzw. obwodnicy Łańcuta, na którą 
mieszkańcy czekają od wielu lat. Jej 
realizacja ruszy po uzyskaniu przez 
wykonawcę decyzji ZRiD od woje-
wody podkarpackiego. 

ZRiD to zezwolenie na realizację inwe-
stycji. Wniosek o wydanie zezwolenia 
został złożony jeszcze w marcu. - Po 
uzyskaniu od wojewody podkarpackie-
go decyzji ZRiD możliwe będzie rozpo-
częcie robót budowlanych – informuje 
Joanna Rarus z rzeszowskiego oddziału 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad. 

Zmiany w projekcie
Przypomnijmy, że początkowe plany, 

co do projektu przebudowy DK 94 na 
odcinku Łańcut – Głuchów, zakłada-
ły m.in.: pozostawienie przekroju dro-
gi jako jednojezdniowej, dwupasowej 
(po jednym pasie w każdym kierunku), 
budowę obustronnych chodników lub 
ciągów pieszo-rowerowych, zatok au-
tobusowych, przebudowę skrzyżowań 
(na ronda jednopasowe), budowę mostu 
na rzece Sawie, dróg dojazdowych, sieci 
wodociągowych, kanalizacyjnych, gazo-
wych oraz wymianę konstrukcji drogo-
wej i poszerzenie korpusu drogowego. 

Ostateczne prace związane z pro-
jektem zakończyły się w styczniu. Wy-
konawca zaproponował nowe rozwią-
zania, do których zgłoszone zostały 
wnioski władz samorządowych. 

- GDDKiA wychodząc naprzeciw 
zgłoszonym postulatom, tam gdzie była 
taka możliwość, w znaczącej części 
uwzględnił je w zamiennym projekcie 
budowlanym – mówi Joanna Rarus. 

Na podstawie postulatów samo-
rządów zaprojektowano m.in. wjazd 
i wyjazd z terenów: MOSiR, Szpita-
la Powiatowego, Centrum Kształce-
nia i Zespołu Szkół Technicznych do 
DK94 na prawo-skręty z możliwością 
wykonania manewru lewoskrętu, 
nowe zatoki autobusowe lub zmie-
niono lokalizację istniejących, bezpo-
średnie włączenie do DK 94 ulic Bema 
i Orzeszkowej. 

Dzięki staraniom samorządu gminy 
Łańcut, licznym spotkaniom i wnio-
skom do GDDKiA zaprojektowane zo-
stało także bezpośrednie włączenie 
jezdni dodatkowej do ronda w Głucho-
wie, ze względu na lokalizację Ośrodka 
Kultury i OSP.

- Dodatkowy zjazd na drogę „Zable-
sza”, zawrotka na wysokości Zakładu 
Marka Panka, obsługująca jezdnie do-
datkowe, komunikacja Ośrodka Kultu-
ry z rondem i dwie zatoki autobusowe 
na wysokości firmy „Bispol”, to kilka 
wprowadzonych udogodnień – wylicza 
Krzysztof Owsiak, zastępca kierowni-
ka Referatu Infrastruktury Komunalnej 
Urzędu Gminy Łańcut. 

- Doświetlone zostaną także pro-
jektowane jezdnie dodatkowe. Jestem 
przekonany, że te zmiany usprawnią 
poruszanie się mieszkańców Głuchowa 
i poprawią ich bezpieczeństwo  - dodaje 
Krzysztof Owsiak.  

Wykonawcą rozbudowy odcinka DK 
94 Łańcut – Głuchów, będącego tzw. 
obwodnicą miasta Łańcuta (dł. 5,8 km), 
jest Budimex S.A. Umowę na kwotę  115 
847 768,51 zł brutto podpisano 18 maja 
2018 r. Zadanie finansowane jest z bu-
dżetu państwa. Zakończenie inwestycji 
zaplanowano na wrzesień 2021 r.

Bernadeta Bróż/ GDDKiA

GMINA ŁAŃCUT Wraz z nadej-
ściem wiosny na ulicach naszej 
gminy można zaobserwować coraz 
więcej błąkających się psów. - Moje 
dziecko boi się samo wracać ze 
szkoły, bo takie psy często zacho-
wują się agresywnie, szczekają  – 
mówi jedna z mieszkanek.  

W ubiegłym roku łańcucka 
policja odnotowała jedno 
zgłoszenie z terenu gminy 
Łańcut dotyczące pogry-

zienia przez psa i jedno o wałęsających 
się psach. W tym roku było już kilka 
zgłoszeń. 

- W marcu mieliśmy zgłoszony je-
den przypadek pogryzienia przez psa. 
Jego właściciel został ukarany manda-
tem karnym – podkreśla sierż. szt. Woj-
ciech Gruca, oficer prasowy Komen-
danta Powiatowego Policji w Łańcucie. 
– W kwietniu otrzymaliśmy informacje 
o wałęsającym się psie – dodaje. 

Ale to nie wszystko. Policjanci czę-
sto odbierają zgłoszenia o niewłaściwej 
opiece nad czworonogami. Nierzadko 
dochodzi do wypadków drogowych 
z udziałem zwierząt. Początkiem kwiet-
nia z licznymi obrażeniami, do szpitala 
trafił 28-letni motocyklista. 

- Mężczyzna upadł na jezdnię, po 
tym jak pod koła motocyklu wbiegł pies 
– mówi sierż. szt. Wojciech Gruca.

Wielu mieszkańców skarży się na 
to, że codziennie widzą wałęsające się 
psy i, tak jak policja, apelują, aby wła-
ściciele się nimi zajęli. Twierdzą też, że 

na ich posesjach można spotkać psie 
odchody. 

Co robić w sytuacjach, gdy widzimy 
błąkające się psy?

- Jeżeli wiemy do kogo należy wałę-
sający się pies możemy sami zwrócić 
uwagę właścicielowi czworonoga. Jeśli 
to nie poskutkuje poinformujmy o zda-
rzeniu policję. Policjant może nałożyć 
na właściciela zwierzęcia mandat karny 
lub skierować do sądu wniosek o jego 
ukaranie – tłumaczy sierż. szt. Wojciech 
Gruca. 

Przypomnijmy, że pod koniec 2018 
roku przepisy dotyczące obchodzenia 
się ze swoimi pupilami, zaostrzyły się. 
Przede wszystkim podwyższono kary 
maksymalne. Znowelizowany kodeks 
wykroczeń przewiduje karę nawet 1000 
zł grzywny za „niezachowanie zwy-
kłych lub nakazanych środków ostroż-
ności przy trzymaniu zwierzęcia”. 
Wcześniej kara wynosiła 250 zł. Oprócz 
tego wprowadzono też karę ogranicze-
nia wolności.

Przepisy nie mówią jasno, że psa 
trzeba trzymać na smyczy, czy w kagań-
cu. Jednoznaczny zakaz puszczania psa 
luzem dotyczy jedynie lasów. Jednak 
w innych okolicznościach trzeba pa-
miętać, że pies, który biega bez smyczy, 
musi być pod nadzorem właściciela. 

- Pamiętajmy, że posiadanie czworo-
nożnych towarzyszy, to nie tylko powód 
do radości, ale także odpowiedzialność 
za wszystkie wyrządzone przez nie 
szkody – zaznacza sierż. szt. Wojciech 
Gruca.  

Bernadeta Bróż

Prawie codziennie na ulicach naszej gminy można zobaczyć psa bez nadzoru 
właściciela FOT. ARCHIWUM

Nawet 1000 zł kary 
za niedopilnowanie 

swojego psa!

Kiedy ruszy 
przebudowa 
„czwórki”?

W projekcie przebudowy „obwodnicy” uwzględniono m.in. włączenie jezdni do-
datkowej do ronda w Głuchowie FOT. PIOTR DUBIEL
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WYSOKA W czasie egzaminów 
maturalnych szkoły w całej Polsce 
otrzymywały maile z informacjami 
o podłożeniu ładunków  wybu-
chowych. Alarm bombowy dotarł 
także do Zespołu Szkół w Wysokiej.

Pierwszą taką wiadomość otrzy-
maliśmy w drugim dniu ma-
tur, 7 maja a później 8 maja we 
wczesnych godzinach rannych, 

gdy uczniów nie było jeszcze w szko-
le – przyznaje Dorota Szmuc, dyrektor 
Zespołu Szkół im. Tadeusza Kościuszki 
w Wysokiej. 

W e-mailach były informacje o straj-
kującym nauczycielu, który zbudował 
materiał wybuchowy i o wyborcy jednej 
z partii politycznych, który przygoto-
wał zasobnik z gazem bojowym fosgen. 
W obu na końcu napisano „uciekajcie, 
nikt nie przeżyje”. 

Do szkoły najpierw przyjechała policja. 
- Policyjni pirotechnicy sprawdza-

li Zespół Szkół w Wysokiej w związku 
z informacją, że na terenie placówki 
może znajdować się bomba. W szkole 
nie znaleziono materiałów wybucho-
wych – mówi sierż. szt. Wojciech Gruca, 
oficer prasowy Komendanta Powiato-
wego Policji w Łańcucie. 

- Dzięki działaniu łańcuckiej policji 
oraz straży pożarnej uczniowie zgodnie 
z harmonogramem, bez opóźnień, roz-
poczęli pisanie matur – dodaje Dorota 
Szmuc. 

Takich alarmów w całej Polsce było po-
nad 660. Wszystkie okazały się fałszywe. 
Policja powołała specjalny zespół, który 

ustala ich sprawców. Składa się z funk-
cjonariuszy Biura do Walki z Cyberprze-
stępczością Komendy Głównej Policji. Jak 
podał onet.pl, wszystkie otrzymywane 
maile miały podobną treść, ale różne pod-
pisy. Przychodziły z różnych adresów, ale 
z taką samą końcówką „@secmail.pro”. 
To domena z tzw. Darknetu, czyli prze-
strzeni w sieci, która jest niewidoczna dla 
internetowych wyszukiwarek. Ponad po-
łowa jej zawartości jest nielegalna. 

Policja przypomina, że celowe i fał-
szywe zawiadomienie o zagrożeniu ży-
cia lub zdrowia wielu osób grozi do 8 lat 
więzienia. 

- Anonimowy telefon o podłoże-
niu ładunków wybuchowych urucha-
mia całą lawinę działań Policji i innych 
służb zaangażowanych w zabezpiecze-
nie miejsca rzekomego podłożenia ła-
dunku – czytamy na stronie interneto-
wej Komendy Głównej Policji. 

Dlatego oprócz odpowiedzialności 
karnej, sprawcy muszą się liczyć także 
z odpowiedzialnością cywilnopraw-
ną, możliwością obciążenia kosztami 
przeprowadzonej akcji,  czy np. od-
szkodowaniami za straty spowodowane 
wstrzymaniem działalności danej in-
stytucji. Bernadeta Bróż

GMINA ŁAŃCUT Karta Dużej 
Rodziny to system zniżek i dodatko-
wych uprawnień dla rodzin wielo-
dzietnych, zarówno w instytucjach 
publicznych, jak i w prywatnych 
firmach. 

Od nowego roku karta przysłu-
guje rodzicom, którzy mają 
lub mieli na utrzymaniu co 
najmniej troje dzieci. Jest 

przyznawana niezależnie od dochodu 
w rodzinie i w chwili składania wniosku 
nie liczy się wiek dzieci. 

Aby otrzymać Kartę Dużej Rodzi-
ny należy złożyć wniosek w Urzędzie 
Gminy. Wniosek można złożyć również 
elektronicznie, za pośrednictwem Plat-
formy Informacyjno-Usługowej Emp@
tia (empatia.mpips.gov.pl). Karta do-
stępna jest w dwóch formach: tradycyj-
nej (tj. plastikowej) i elektronicznej (tj. 
na urządzeniach mobilnych).

Wydanie Karty Dużej Rodziny jest 
bezpłatne. W przypadku zgubienia lub 
kradzieży, jej duplikat kosztuje 9,40 zł.  

Dzięki Karcie Dużej Rodziny osoby 
z rodzin wielodzietnych mogą korzy-
stać z coraz większej puli zniżek m.in. 
z ustawowych zniżek na przejazdy kole-
jowe, zniżek w opłatach paszportowych 
oraz zniżek w opłatach wstępów do par-
ków narodowych, ośrodków kultury czy 
rekreacji oraz wielu innych ulg. (iw)

GMINA ŁAŃCUT W Urzędzie Gminy Łańcut 
wymieniono tradycyjne oświetlenie na ener-
gooszczędne LED. Dzięki temu rachunki za prąd 
będą niższe. Samorząd planuje podobne inwe-
stycje w szkołach i przedszkolach. 

Problemem wszystkich samorządów jest bar-
dzo duży wzrost cen energii. Koszty w porów-
naniu do roku poprzedniego poszybowały o 
blisko 70 procent w górę, a zapotrzebowanie 

na energię w gminie rośnie i będzie rosło, chociażby 

ze względu na nowe oświetlenia uliczne czy plany 
rozbudowy obiektów użyteczności publicznej – za-
znacza wójt Jakub Czarnota. 

Dlatego jeszcze w tym roku zostanie ogłoszo-
ny przetarg na wymianę świetlówek na LED-y we 
wszystkich szkołach i przedszkolach prowadzonych 
przez gminę Łańcut.

- Obecnie jesteśmy na etapie opracowywania spe-
cyfikacji zamówienia. Liczymy na to, że prace roz-
poczną się w tym roku a zakończą w 2020 r. – mówi 
wójt.  (iw)

LED-y we wszystkich placówkach oświatowych

W Urzędzie Gminy 
dzięki wymianie oświe-
tlenia rachunki będą 
o ok. 8 tys. zł rocznie 
niższe FOT. ARCHIWUM 

Załóż Kartę 
Dużej Rodziny

 „Bombowe matury” 
nie ominęły gminy Łańcut

Do ZS Wysoka przyjechali strażacy z OSP Albigowa, a także OSP Wysoka i łańcucka 
policja FOT. BERNADETA BRÓŻ
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* do ceny nieruchomości należy doliczyć podatek VAT – 23 %

Lp. Położenie 
nieruchomości

Oznaczenie nieruchomości Powierzchnia 
nieruchomości w ha Rodzaj zbycia Cena 

nieruchomości
Nr działki Nr KW

1. GŁUCHÓW 358/26 RZ1A/00036628/3 0,0898 Przetarg ustny nieograniczony 51 186 zł*

2. GŁUCHÓW 358/27 RZ1A/00036628/3 0,0798 Przetarg ustny nieograniczony 45 486 zł*

3. GŁUCHÓW 358/28 RZ1A/00036628/3 0,0934 Przetarg ustny nieograniczony 53 238 zł*

4. GŁUCHÓW 358/29 RZ1A/00036628/3 0,1175 Przetarg ustny nieograniczony 66 975 zł*

5. GŁUCHÓW 358/30 RZ1A/00036628/3 0,0959 Przetarg ustny nieograniczony 54 663 zł*

6. GŁUCHÓW 358/31 RZ1A/00036628/3 0,0950 Przetarg ustny nieograniczony 54 150 zł*

7. GŁUCHÓW 358/32 RZ1A/00036628/3 0,0754 Przetarg ustny nieograniczony 42 978 zł*

8. GŁUCHÓW 358/33 RZ1A/00036628/3 0,1715 Przetarg ustny nieograniczony 128 625 zł*

Działki są niezabudowane i nieuzbrojone, znajdują się w otoczeniu nieruchomości niezabudowanych. 
Opracowany został projekt sieci wodociągowo-kanalizacyjnej, pozostałe media znajdują się w pobliżu.

w Głuchowie. Plan został opracowany 
w 2016 r. Zgodnie z jego założeniami 
wydzielone zostały grunty pod zabu-
dowę mieszkaniową jednorodzinną, 
działalność usługową oraz na cele re-
kreacyjno-sportowe. Obecnie w terenie 
wyodrębniono 20 działek o pow. od 7,5 
do 11 arów pod budownictwo miesz-
kaniowe jednorodzinne oraz 1 działkę 
o pow. 0,1716 ha pod działalność usłu-
gową. Działki znajdują się po północ-
no-wschodniej stronie drogi biegnącej 
przy placu zabaw. 

Sprzedaż działek rozpoczęta
Procedura sprzedaży rozpoczęła się 29 
kwietnia, podjęciem przez Radę Gminy 
Łańcut odpowiedniej uchwały. Działki 
będą sprzedawane w drodze przetargu 
ustnego nieograniczonego. Planowany 
termin przetargu to koniec lipca 2019 r. 
Szczegółowe informacje można uzyskać 
pod nr tel. 17 225 66 57 lub w Urzędzie 
Gminy Łańcut, pok. nr 20, I piętro.

Beata Kochman, iw

Działki pod zabudowę  
mieszkaniową - 358/26, 358/27, 
358/28, 358/29, 358/30,
358/31, 358/32; 
działka 
inwestycyjna - 358/33

GŁUCHÓW Dwadzieścia działek 
pod budownictwo mieszkaniowe 
jednorodzinne i jedną działkę pod 
działalność usługową gmina Łańcut 
przeznaczyła do sprzedaży w Głu-
chowie na „Pastwisku”. Planowany 
termin przetargu ustnego to lipiec 
2019 r.

Osiedle domów jednorodzinnych
Głuchów „Pastwisko” znajduje się 
w północno-wschodniej części miejsco-
wości. Kiedyś mieszkańcy wypasali tam 
krowy – było to wtedy mienie wiejskie, 
dzisiaj powstaje nowe osiedle domów 
jednorodzinnych. W pobliżu znajdu-
je się stadion sportowy, plac zabaw dla 
dzieci oraz Otwarta Strefa Aktywności. 
Głuchów położony jest przy drodze 
krajowej nr 94, co znacznie ułatwia ko-
munikację z pobliskim Łańcutem oraz 
Rzeszowem. W pobliżu znajduje się 
również stacja kolejowa.

- Sprzedaż działek i ich zabudowa 
mieszkaniowa będzie silnym impulsem 
rozwoju rejonu Głuchowa. Rejon Pa-
stwisk, wkrótce będzie miał wszystkie 
atuty nowoczesnego i wygodnego do 

życia osiedla. Dochody ze sprzedaży 
działek zamierzamy przeznaczyć m.in. 
na uzbrojenie terenu w sieć kanalizacyj-
ną i wodociągową – mówi Jakub Czar-
nota, wójt gminy Łańcut.

Dodaje, że gmina złożyła wniosek do 
Funduszu Dróg Samorządowych o do-
finansowanie przebudowy drogi na Pa-
stwiska włącznie z budową chodnika 
oraz oświetlenia. W kwietniu zakończo-
no prace nad dokumentacją projektową 
zjazdu z przyszłego łącznika autostrady 
A4 z drogą krajową 94. 

- Pracujemy też nad poprawą tere-
nów rekreacyjnych na osiedlu. W mar-
cu oddaliśmy do dyspozycji mieszkań-
ców pierwszą w gminie Otwartą Strefę 
Aktywności, w tym roku mamy zapla-
nowany remont pobliskiego placu za-
baw. Zależy nam, żeby ogólnodostępne 
miejsca zabaw, rekreacji i odpoczynku 
były też bezpieczne, dlatego m.in. plac 
zabaw oraz Otwarta Strefa Aktywności 
na Pastwiskach jeszcze w tym roku będą 
objęte monitoringiem – podkreśla wójt. 

Historia osiedla na „Pastwisku”
Procedura sprzedaży działek na „Pa-
stwisku” w Głuchowie została rozpo-

częta w 2006 r. Wydzielono wówczas 
po północno-wschodniej stronie miej-
scowości 15 działek, dla których zostały 
wydane decyzje ustalające warunki za-
budowy dla budownictwa jednorodzin-
nego. Działki były sprzedawane w wyni-
ku przetargu ustnego nieograniczonego. 
Pierwsze akty notarialne sporządzono 
w 2010 r., ostatnie w 2015 r.

Nowe działki pod zabudowę
W związku z tym, że gmina Łańcut po-
siada niewielką ilość terenów z moż-
liwością zabudowy mieszkaniowej, 
w 2013 r. przystąpiono do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu „Pastwiska” 
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GMINA ŁAŃCUT Zakład Gospo-
darki Komunalnej Gminy Łańcut 
z/s w Soninie przypomina o możli-
wości przesyłania faktur za dosta-
wę wody i odbiór ścieków drogą 
elektroniczną. 

Od lutego informowali o tym 
inkasenci Zakładu  i rozda-
wali mieszkańcom oświad-
czenia o akceptacji e-faktur. 

Wydawałoby się, że nikogo do tej formy 
dokumentowania transakcji zachęcać 
nie trzeba, jednak jak wynika z zesta-
wienia ZGK, tylko 345 osób wyraziło 
chęć otrzymywania faktur w tej formie, 
co stanowi 5,75 % odbiorców usług. 
W rozbiciu na miejscowości przed-
stawia się to następująco: Albigowa 41 
oświadczeń, Cierpisz  15 oświadczeń, 
Głuchów 43 oświadczenia, Handzlówka 
24 oświadczenia, Kosina 29 oświadczeń, 
Kraczkowa 62 oświadczenia, Rogóżno 
15 oświadczeń, Sonina 40 oświadczeń, 
Wysoka 76 oświadczeń.

Jakie są korzyści z e-faktur? 
Po pierwsze, oszczędność czasu. 

Rezygnacja z papierowych faktur to 
również odczuwalne oszczędności dla 
Zakładu - ograniczone zostają wydatki 
związane z wydrukiem i doręczeniem 
dokumentów tradycyjną drogą. Inka-
sent wystawia fakturę, drukuje i mimo 
odczytu radiowego musi podejść pod 
dom wręczyć odbiorcy dokument lub 
wrzucić do skrzynki na listy. Przy tej 
praktyce istnieje ryzyko: zagubienia 

faktury, zamoknięcia faktury, porwa-
nia przez wiatr dokumentu i trafienia 
w niepowołane ręce.  

Po drugie, zwiększona płynność fi-
nansowa. Na e-faktury warto spojrzeć 
również z innej strony. W związku 
z tym, iż dostarczenie faktury elektro-
nicznej zajmuje o wiele mniej czasu 
(kilka sekund) w porównaniu do jej pa-
pierowego odpowiednika, zmniejszone 
zostaje ryzyko przeterminowania do-
kumentu i ewentualnych zatorów płat-
niczych. Rozwiązanie to ucina również 
wszelkie wymówki kontrahentów typu 
“nie zapłaciłem, ponieważ nie dostałem 
faktury”. W sytuacji, gdy klient otrzyma 
fakturę szybciej, szybciej również ure-
guluje należności z niej wynikające. 

Po trzecie, ekologia. Stosowanie roz-
wiązań przyjaznych środowisku, jak 
np. zamiana faktur papierowych na e-
-faktury, z pewnością w pozytywny 
sposób wpływa na wizerunek Zakładu. 
Z dostępnych danych wynika, iż rocznie 
w Polsce wystawianych jest około 1,5 
mld faktur, co wiąże się z wycięciem 255 
tys. drzew, nie mówiąc już o wodzie czy 
energii potrzebnej do ich wystawienia! 
Rezygnacja z tradycyjnych faktur po-
zwala na ochronę środowiska natural-
nego i oszczędzanie jego zasobów.

Przedstawione zalety to zaledwie 
część pozytywów wynikających ze sto-
sowania e-faktur. Wdrożenie takiego 
rozwiązania z pewnością przyczyni się 
do poprawy wizerunku Zakładu, a przez 
to do wzrostu jego wartości w oczach 
odbiorców usług. Dariusz Surmacz

KRACZKOWA/ROGÓŻNO Samo-
rząd wychodząc naprzeciw po-
trzebom mieszkańców, zwłaszcza 
rodziców, tworzy nowe oddziały 
przedszkolne.

W Rogóżnie, w ramach prze-
budowy budynku Zespołu 
Szkół, w ubiegłym roku 
wygospodarowana została 

m.in. sala przeznaczona dla dodatkowe-
go oddziału przedszkolnego. Będzie to 
trzeci taki oddział. Zostanie uruchomio-
ny od przyszłego roku szkolnego. 

- Dzięki gruntownemu remontowi 
zaplecza kuchennego posiłki są przy-
gotowywane na miejscu, ze świeżych 
produktów. Przy budynku znajduje się 
plac zabaw. Oferta naszego przedszkola 
oraz współpraca ze szkołą  podstawową - 
w celu zniwelowania stresu towarzyszą-
cego dzieciom w trakcie przejścia z edu-
kacji przedszkolnej do szkoły, zwiększyły 
zainteresowanie naszą placówką – mówi 
Barbara Wiśniewska, dyrektor Zespołu 
Szkół w Rogóżnie.

- Pan wójt wychodząc naprzeciw ocze-
kiwaniom rodziców wyraził zgodę na 
otwarcie trzeciego oddziału. W związku 
z tym została stworzona osobna grupa 
- zerówka. Pozostałe dzieci będą uczęsz-
czać do dwóch grup. Najmłodsze 2,5-let-
nie oraz 3-latki do grupy maluszków - 
„Krasnoludki”, a starsze dzieci do grupy 

starszaków, czyli „Wiewiórek” – cieszy 
się dyrektor szkoły. 

W Kraczkowej, pozyskana dotacja 
w ramach środków RPO WP dla projek-
tu pn. „Kreatywna Zabawa”, pozwoli na  
adaptację pomieszczeń Domu Ludowego 
na potrzeby dodatkowego oddziału oraz 
wynagrodzenie nauczycieli i zatrudnio-
nego tam personelu. 

- Kraczkowa jest miejscowością 
rozwijającą się bardzo szybko m.in. ze 
względu na bliską lokalizację Rzeszo-
wa. Wraz z rozwojem budownictwa 
mieszkaniowego wzrasta zapotrze-
bowanie na miejsca żłobkowo-przed-
szkolne. Nowo tworzony oddział bę-
dzie funkcjonował od września tego 
roku i zapewni miejsce kolejnym 25 
dzieciom w wieku od 2,5-4 lat – mówi 
Iwona Mendrala, dyrektor Przedszkola 
Publicznego w Kraczkowej. 

Kinga Balawejder

 WYSOKA W Ośrodku Kultury 
w Wysokiej 7 maja ruszyły zajęcia 
w ramach projektu „Podkarpacki 
E-Senior” dofinansowanego z Fundu-
szy Europejskich. Osoby powyżej 65. 
roku życia z naszej gminy skorzystają 
z bezpłatnych szkoleń z obsługi lapto-
pa, tabletu i smar�ona.

13 seniorów nauczy się jak przy pomocy 
urządzeń elektronicznych zdobyć wiedzę 
na temat m.in. zdrowia oraz jak szukać 

porad z różnych dziedzin. Dowiedzą się 
również jak w łatwy sposób kontaktować 
się ze znajomymi i rodziną, zrobić zakupy 
online, czy uzyskać informacje na temat 
lokalnie organizowanych wydarzeń. 

Projekt realizuje Rzeszowska Agencja 
Rozwoju Regionalnego S.A. w Rzeszo-
wie we współpracy z Fundacją na rzecz 
Rozwiązywania Problemów Społecznych 
SOCIETAIS. W projekt zaangażowały się 
również Gminny Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Łańcucie oraz Centrum Kultury 
Gminy Łańcut. Szkolenie potrwa do sierp-
nia. Po jego ukończeniu przeprowadzone 
zostaną animacje utrwalające zdobytą 
wiedzę.

- Buduje fakt, że seniorzy coraz chęt-
niej wychodzą naprzeciw nowym techno-
logiom. Kiedy przychodzą trudności z po-
ruszaniem się, wychodzeniem z domu 
pojawia się alternatywa jaką jest smart-
phone, tablet czy laptop – mówi wójt Ja-
kub Czarnota.

- Mam nadzieję, że osoby biorące 
udział w szkoleniach wykorzystają zdo-
byte umiejętności w życiu codziennym 
oraz zachęcą swoich rówieśników do 
wzięcia udziału w drugiej turze rekrutacji, 
która rozpocznie się 4 września – dodaje. 
 Kinga Balawejder 

GMINA ŁAŃCUT Stowarzyszenie 
Seniorów Gminy Łańcut „Aktywny 
Senior” otrzymało dofinansowanie 
w wysokości 28 009 zł na realizację 
projektu „Zaangażowany Senior”.

Projekt w swych założeniach prze-
widuje następujące działania: 
„kijki dla seniora” w formie szko-
lenia prowadzonego przez wy-

kwalifikowanego instruktora, w trakcie, 
którego seniorzy posiądą umiejętność 
prawidłowego chodzenia z kijkami do 
Nordic Walking. Drugie działanie, tzw. 
„zdrowe pogaduchy”, czyli spotkania 
seniorów z udziałem specjalistów z za-
kresu medycyny, związane szczególnie 
z dolegliwościami osób powyżej 60 roku 
życia, tj.: kardiologii, neurologii, geriatrii, 
ortopedii, dietetyki. Kolejne: „prawnie 
świadomy i bezpieczny senior”, któ-
re sprowadza się do rozmów seniorów 
z funkcjonariuszami policji na tematy 
dotyczące różnego rodzaju kradzieży 

oraz z prawnikiem, głównie w dziedzi-
nie spraw spadkowych, testamentowych 
i darowizn. Ostatnie działanie: „senior 
twórca i odbiorca kultury”, mające na 
celu zorganizowanie warsztatów teatral-
nych oraz wyjazdów do teatru. 

Zadanie „Zaangażowany Senior” re-
alizowane będzie na terenie pięciu po-
wiatów: łańcucki, rzeszowski, dębicki, 
przeworski, leżajski. Celem jest promo-
cja aktywności fizycznej i zdrowego sty-
lu życia wśród seniorów oraz kreowa-
nie pozytywnego wizerunku seniorów. 
Ważnym jest również aktywny udział 
w życiu społeczno- kulturalnym swoje-
go regionu. 

Pierwsze spotkania rozpoczną się już 
w czerwcu.

Dofinansowanie „seniorom” przy-
znał Regionalny Ośrodek Polityki 
Społecznej w Rzeszowie w ramach 
„Wojewódzkiego Programu Pomocy 
Społecznej na lata 2016-2023”. 

Agnieszka Zielińska

E-faktury za wodę i ścieki 

„Podkarpacki E-Senior”

Szkolenie dla seniorów potrwa do 
sierpnia FOT. MONIKA TELEGA 

W czerwcu ruszy projekt 
„Zaangażowany Senior”

Nowe oddziały przedszkolne 

Od września 2019 r. w gminie powstaną 
dwa nowe oddziały przedszkolne 
 FOT. ARCHIWUM SZKOŁY
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GMINA ŁAŃCUT Sezon grzewczy 
dobiegł już końca. Efekty pod-
sumowań i monitoringu jakości 
powietrza są jednak niepokojące. 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony 
Środowiska w Rzeszowie apeluje 
więc, by w kotłach domowych nie 
spalać odpadów drewnianych po-
krytych powłokami ochronnymi lub 
impregnatami. 

Odpad drewniany stanowią 
m.in. wytwarzane w pro-
dukcji przemysłowej trociny, 
wióry, ścinki i drewno, jak 

również pochodzące z gospodarstw 
domowych różnego rodzaju zużyte ele-
menty drewniane pokryte substancjami 
konserwującymi, lakierami, klejami (np. 
ramy okienne, meble, panele podłogo-
we, parkiety itp.).

Dlaczego nie wolno palić odpadów 
drewnianych?

Palenie wymienionych odpadów po-
woduje emisję szkodliwych, rakotwór-
czych substancji do powietrza (m.in. 
benzo(a)pirenu, metali ciężkich, for-
maldehydu, fenoli, ftalanów itp.). W do-

mowych piecach może być spalane tyl-
ko tzw. „czyste” drewno, które nie jest 
zanieczyszczone powłokami ochronny-
mi lub impregnatami oraz odpadki z ta-
kiego drewna (tj. ścinki, trociny). 

Dlaczego nie palimy drewna mokrego?
Palenie drewnem mokrym jest nie-

ekonomiczne i szkodliwe dla układu 
spalania - mokre drewno ma nawet 
dwukrotnie mniejszą kaloryczność, 
a podczas jego spalania zanieczyszcza-
my sadzami i smołą kominek (lub piec) 
oraz system kominowy.

Dbajmy wspólnie o nasze zdrowie 
i przestrzegajmy prawa

Nie wolno także spalać żadnych in-
nych odpadów powodujących emisję 
szkodliwych związków m.in. plastiko-
wych butelek, kartonów po napojach, 
przedmiotów z tworzyw sztucznych, 
plastikowych toreb z polietylenu, zu-
żytych opon i innych odpadów z gumy, 
papieru z nadrukiem, farb kolorowych, 
zmieszanych odpadów komunalnych 
itp. Osoby spalające takie odpady naru-
szają przepisy prawa, za co mogą dostać 
mandaty karne.  

 Magdalena Nowak 

PODKARPACKIE Policja ostrzega 
właścicieli gruntów oraz magazy-
nów przed oszustami, zajmującymi 
się nielegalnym pozbywaniem się 
odpadów poprodukcyjnych i nie-
bezpiecznych. 

Policjanci otrzymują coraz wię-
cej zgłoszeń związanych z nie-
legalnym obrotem odpadami 
niebezpiecznymi. Istnieje wiele 

nieuczciwych firm specjalizujących się 
w przewożeniu, składowaniu i pozby-
waniu się odpadów poprodukcyjnych 

i niebezpiecznych. Często wynajmują 
one magazyny oraz ziemię dla osób, 
które informują je, że zamierzają pro-
wadzić tam legalną działalność i ofe-
rują atrakcyjne wynagrodzenie za 
wynajem. Na wynajętym terenie lub 
w obiektach oszuści porzucają odpady 
podlegające obowiązkowej utylizacji. 
Następnie firma znika, a właściciele 
gruntów lub magazynów zostają z nie-
małym kłopotem.

Odpady niebezpieczne, z którymi 
mamy do czynienia w życiu codzien-
nym, a ich wyrzucanie razem z odpada-
mi komunalnymi jest niedozwolone to: 
zużyty sprzęt elektryczny i elektronicz-
ny /RTV i AGD/, resztki farb, lakierów, 
klejów, żywic, środki do konserwacji 
i ochrony drewna,  rozpuszczalniki, 
środki czyszczące, substancje do wy-
wabiania plam,  aerozole, pozostałości 
po domowych środkach do dezynfek-
cji i dezynsekcji, środki ochrony roślin, 
odpady zawierające rtęć, np. świetlówki 
(uwaga! tradycyjne żarówki nie są od-
padem niebezpiecznym), termometry, 
przełączniki, baterie i akumulatory, 
zużyte tonery, przepracowane oleje, 
przeterminowane lub tylko częściowo 
wykorzystane leki, bez opakowań han-
dlowych i ulotek.

Każdy może przyczynić się do elimi-
nacji zagrożeń związanych z nielegal-

nym składowaniem odpadów i zapo-
biegać degradacji środowiska. Oprócz 
bezpośredniego kontaktu z dzielnico-
wym policjanci przypominają o apli-
kacji - Krajowa Mapa Zagrożeń Bez-
pieczeństwa. Można na niej nanieść 
sytuacje, które w naszej ocenie stano-
wią zagrożenie w konkretnym rejonie. 
Policjanci weryfikują te zgłoszenia, 
potwierdzają lub nie i starają się je wy-
eliminować. Wśród różnych kategorii  
istnieje również ta dotycząca „dzikich 
wysypisk śmieci”. 

- Przypominamy, że w świetle art. 183 
§ 1 kodeksu karnego odpowiedzialno-
ści karnej podlega osoba, która wbrew 
przepisom składuje, usuwa, przetwa-
rza, dokonuje odzysku, unieszkodli-
wia albo transportuje odpady lub sub-
stancje w takich warunkach lub w taki 
sposób, że może to zagrozić życiu lub 
zdrowiu wielu osób lub spowodować 
zniszczenie w świecie roślinnym lub 
zwierzęcym w znacznych rozmiarach, 
co zagrożone jest karą do 5 lat więzie-
nia. Natomiast na podstawie art. 154 § 
2 kodeksu wykroczeń karą grzywny do 
1000 złotych lub karą nagany może zo-
stać ukarana osoba, która wyrzuca na 
nienależącym do niej gruncie polnym 
kamienie, śmieci, padlinę lub inne nie-
czystości – informuje Policja. 

KPP Łańcut 

Nie spalaj odpadów drewnianych w piecu!

W piecu można palić tylko tzw. „czyste drewno” FOT. PIXABAY.COM

Policja apeluje, by wspólnie zadbać o środowisko

Odpady niebezpieczne są zagrożeniem dla ludzi, jak i zwierząt oraz środowiska 
naturalnego FOT. PIXABAY.COM  
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GMINA ŁAŃCUT Gospodarka 
odpadami, to temat wywołujący 
sporo emocji wśród mieszkańców, 
nie tylko w naszej gminie, ale w ca-
łej Polsce. Śmieci jest coraz więcej, 
a ich zagospodarowanie coraz droż-
sze. Z czego to wynika? 

Największy problem jest w tym, 
że odpadów mamy ogrom, a za 
mało jest instalacji, które je 
przetwarzają – twierdzi Maciej 

Nieć, dyrektor firmy Ekoline, która od-
biera śmieci m.in. z terenu gminy Łań-
cut. 

To z kolei, jak mówi, wynika z Wo-
jewódzkiego Planu Gospodarki Odpa-
dami. - Regionalna instalacja ograni-
cza przyjmowanie odpadów. Zastępcze 
przyjmują odpady także z innych re-
gionów np. z Jasła, czy Krosna. Nie są 
w stanie wszystkiego przerobić. Insta-
lacja w Strzyżowie straciła status RIPOK 
(Regionalnej Instalacji Przetwarzania 
Odpadów Komunalnych, przyp. red.). 
Rzeszowska spalarnia  odmówiła przy-
jęcia od nas odpadów, bo w Rzeszowie 
też śmieci jest coraz więcej – wymienia 
Maciej Nieć. 

Zarząd województwa podkarpac-
kiego już przystąpił do opracowania 

aktualizacji planu gospodarki odpa-
dami. Opublikował komunikat, w któ-
rym tłumaczy, że plan przewidywał 
wzrost wytwarzanych odpadów i zało-
żył zwiększenie mocy przerobowych 
w poszczególnych instalacjach, ale 
większość przedsięwzięć nie została 
zrealizowana przez podmioty, które de-
klarowały budowę lub rozbudowę tych 
instalacji. 

W tym roku ceny za gospodarkę od-
padów wzrosły. Lokalne samorządy nie 
miały na to dużego wpływu, bo wzrosły 
koszty pracy, średnia cena paliw, opła-
ta środowiskowa i opłata składowania 
odpadów na wysypiskach. Dlatego bar-
dziej opłaca się segregować śmieci. 

- W wyniku segregacji zagospodaro-
wanie odpadów jest tańsze. Spadła cena 
surowców, dlatego my na tym nie mamy 
wiele zysku, ale żeby te koszty obniżyć 
u mieszkańca, to powinien śmieci se-
gregować – przyznaje Maciej Nieć. 

Dodatkowo segregacja i recykling 
pozwala na przetworzenie i wykorzy-
stanie surowca wtórnego na nowe ma-
teriały, oszczędza miejsca na składowa-
nie, ogranicza ilość odpadów i ścieków, 
przez co mniej zanieczyszczeń wpływa 
do atmosfery. 

Nie wszyscy jednak zdają sobie spra-
wę z tego, jak wygląda cały system se-

gregacji. Co dzieje się z odpadami po 
tym, kiedy śmieciarka zbierze je od 
mieszkańców?

Odpady segregowane z naszej gminy 
przywożone są do miejscowości Niziny 
w powiecie przemyskim, gdzie siedzibę 
ma firma Ekoline. Tam najpierw są wa-
żone i zrzucane na plac rozładunkowy. 
Następnie trafiają do hali sortowniczej, 
gdzie na taśmociągach i stołach są sor-
towane na rodzaje tworzyw – plastik 
bezbarwny, kolorowy, twardy, folie, ga-
zety, kartony, ulotki itp. 

Posortowane tworzywa trafiają z ko-
lei do recyklera, czyli fabryki, która 
przetwarza je ponownie w produkt. 

- U nas nie ma takiego zakładu, więc 
wozimy je do Dębicy, czy Dynowa. Che-
mię gospodarstwa domowego do Rze-
szowa. Folię do Torunia, bo na naszym 
terenie jest problem z jej zagospodaro-
waniem – mówi Maciej Nieć. 

Segregacji podlega również szkło - na 
kolorowe i niekolorowe opakowaniowe. 
Szkło okienne oddaje się na Śląsk. 

Odpady zmieszane, czyli pozostało-
ści po selektywnej zbiórce, trafiają do 
spalarni lub na paliwa alternatywne 
głównie do Ożarowa,  ostatnio także 
do Radomia, co też powoduje niemały 
koszt. 

Po naszej gminie jeździ kilka śmie-
ciarek. Jedna, dwukomorowa, zbiera su-
rowce wtórne, czyli tworzywa sztuczne 
oraz odpady zmieszane. Druga szkło. 
Firma ma też jedną do samego plastiku. 

Odpady biodegradowalne  
Poważnym problemem dla systemu 

jest zagospodarowanie odpadów bio. 
- Brakuje instalacji dla ich przetwa-

rzania w regionie centralnym. MPGK 
Rzeszów odmówił przyjęcia odpadów 
bio z gminy Łańcut i Gać, bo mają ich 
za dużo. Mamy jeszcze umowę z MZK 
w Leżajsku, ale tam też są ograniczenia. 
Trzeba będzie szukać innego odbiorcy, 

przez co wzrastają koszty – podkreśla 
Maciej Nieć. 

Aby ograniczyć odpady bio w naszej 
gminie, samorząd wprowadził kilka 
zmian. Bez limitu mieszkańcy mogą je 
wystawić tylko raz w roku – w paździer-
niku. Dostają na nie 10 worków z logiem 
Ekoline na cały rok, a jeśli potrzebują 
więcej muszą za nie zapłacić 11 zł.  Gmina 
zainwestowała także w kompostowniki. 

- Odpady bio muszą być wystawia-
ne w naszych workach, bo w innym 
przypadku ktoś wystawi sobie całą 
przyczepkę. Nie będziemy wiedzieć ile 
„wypuścić” samochodów, które zbiorą 
te odpady – tłumaczy dyrektor Ekoline. 

Worki wytrzymują ścisk śmieciarki 
Kolejnym kłopotem są worki na 

śmieci, a przede wszystkim ich dystry-
bucja. Na początku mieszkańcy gminy 
mogli odbierać je u sołtysów, ale zni-
kały w takim tempie, że firma musiała 
wprowadzić ograniczenia. Teraz moż-
na je odbierać tylko w biurze Ekoline 
w Łańcucie (ul. 29 Listopada 1). Worki 
zostawiają też pracownicy firmy, przy 
odbiorze śmieci. Mieszkańcy skarżą się 
jednak, że zabiera je wiatr lub, co gor-
sze, sąsiedzi. Do tematu ich dystrybucji 
przez sołtysów samorząd ma wrócić. Na 
razie pracuje nad opracowaniem punk-
tów zbiorczych. 

- Worki są nieodpłatne, przez co lu-
dzie robią zapasy. My nie mamy nad tym 
kontroli. A nikt nie liczy dodatkowych 
kosztów, które ponosimy. Za rok będzie 
przez to jeszcze drożej, bo musi nam się 
to zwrócić – mówi dyrektor Nieć. 

- Mieszkańcy są także niezadowoleni 
z jakości worków, ale 90% z nich wy-
trzymuje ścisk śmieciarki i są rozrywa-
ne dopiero na sortowni – zaznacza. 

Odpady komunalne a budowlane
Nowe zasady segregacji wywo-

łały nieco zamieszanie jeśli chodzi 

Segregujmy śmieci - taniej  i lepiej dla środowiska 

PAMIĘTAJ
Gruz budowlany i inne odpady budowlane oddajemy do PSZOK w Giedlarowej lub w kontene-
rze płatnym podstawionym przez EKO-line.
 Worki na odpady komunalne odbierać można w punkcie na ul. 29 listopada 1.
Worki na odpady bio w ilości 10 sztuk można pobrać w biurach sołtysów.  
 Odpady z gospodarstw rolnych np. worki po nawozach – bigbagi itp. nie są odpadami komu-
nalnymi lecz odpadami z działalności rolniczej.
 Styropian elewacyjny – budowlany powinna odebrać i zutylizować firma wykonująca elewację. 
 Odpady wielkogabarytowe, opony oddajemy do PSZOK w Giedlarowej.
 Gmina planuje kontynuację kampanii „Myśl inaczej – kompostuj” dlatego już dziś złóż wniosek 
o przekazanie kompostownika.

Taśmociągi w hali sortowniczej 90% worków wytrzymuje ścisk śmieciarki – twierdzi dyrektor Ekoline
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GMINA ŁAŃCUT Odpady wielkoga-
barytowe to odpady komunalne po-
wstające w naszych domach, które ze 
względu na duże rozmiary lub wagę 
nie mieszczą się w standardowych 
kontenerach na śmieci. W czerwcu 
mieszkańcy naszej gminy będą mogli je 
oddać razem z kompletnym sprzętem 
elektrycznym i elektronicznym.  

o niektóre odpady. Przykładowo 
odpadów budowlanych – gruzu, 
czy styropianu elewacyjnego, nie 
można mieszać z odpadami ko-
munalnymi (pozostałościami po 
segregacji).  

- Robiąc termomodernizację 
domu, odpady budowlane powin-
na wziąć firma, która się tym zaj-
muje – mówi Maciej Nieć. - Nie-
stety moi pracownicy widzą często 
gruz w kubłach z odpadami zmie-
szanymi. Okazuje się, że punkty 
selektywnego odbioru odpadów, 
gdzie powinny trafiać takie mate-
riały (z naszej gminy do Giedlaro-
wej, przyp. red.), też są przepełnio-

ne i odpady odbierają warunkowo 
– dodaje. 

Firma Ekoline obsługuje jeszcze 
gminy Białobrzegi, Gać, Stubno, 
Rokietnicę. Czy tam mają takie pro-
blemy jak u nas? - W innych gmi-
nach mieszkańcy wynajmują kon-
tenery na odpady budowlane, za 
które sami płacą, poza systemem. 
Nie ma problemów, żeby dotrzeć do 
nich, ktoś zamawia kontener, a my 
stawiamy – twierdzi dyrektor firmy. 

Taki kontener (kp7 – 7 m sze-
ściennych), w ramach dodatko-
wych usług firmy, kosztuje 1188 zł 
brutto. Po remoncie można wrzucić 
do niego wszystko. 

Gospodarstwo rolne a domowe
Maciej Nieć podkreśla także, że 

mieszkańcy mylą gospodarstwa 
rolne z domowymi. 

- Rolne to działalność, a więc 
powinna być podpisana umowa na 
odbiór odpadów z firmami, które 
mogą odbierać odpady wytworzone 
w takim gospodarstwie. Nie moż-
na więc odpadów z tego mieszać 
z tymi z gospodarstwa domowego 
– zaznacza. 

Dodaje, że np. opakowania po 
nawozach można zanosić do skle-
pów, w których były nawozy kupio-
ne.

Bernadeta Bróż

Segregujmy śmieci - taniej  i lepiej dla środowiska 

Samochody, które zbierają śmieci m.in. z gminy 
Łańcut FOT. BERNADETA BRÓŻ

W czerwcu będzie można oddać odpady wielkogabarytowe i elektrośmieci
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Maszyna do rozdrabniania wielkogabarytów Tutaj odbywa się ważenie odpadów, które zebrała śmieciarka

Śmieciarka dwukomorowa zbiera tworzywa sztuczne 
i odpady zmieszane 
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Gminny Konkurs Matematyczny 
„As Trzecich Klas” 

WYSOKA Wzorem lat ubiegłych 8 maja w Szkole Pod-
stawowej im. św. Jana Bosko w Wysokiej odbył się XII 
Gminny Konkurs Matematyczny „As trzecich klas”.

Na zmagania z zadaniami konkursowymi przybyło 20 
uczniów z 7 szkół naszej gminy. Młodzi matematycy 
przez 60 minut wytrwale rozwiązywali test wyboru 
złożony z 25 zadań. 

Komisja po sprawdzeniu testów wyłoniła następu-
jących laureatów: I miejsce – Kacper Radoń (Kraczko-
wa), II miejsce – Filip Wojtyna (Albigowa) oraz Jakub 
Krawczyński (Kraczkowa),  III miejsce – Liliana Kolasa 
(Wysoka) oraz Jakub Chudzik (Wysoka). Wyróżnieni 
zostali: Donata Bielecka (Sonina), Igor Ulman (Kraczko-
wa), Maja Rejman (Kosina), Michał Baran (Albigowa) 
oraz Michał Kapcia (Wysoka).

Po zmaganiach konkursowych uczniowie wysłuchali 
prelekcji pani higienistki Anny Pusz na temat zdrowego 
i aktywnego sposobu spędzania wolnego czasu, z dala 
od mul�mediów i czyhających zagrożeń. 

Nauczycielom uczniów biorących udział w konkursie 
dziękujemy za przygotowanie ich do zmagań mate-
matycznych w naszej szkole, a wszystkim laureatom 
gratulujemy sukcesów.  B. Rzezicka, M. Tomaszek

Nagrody dla wszystkich uczestników konkursu zostały 
ufundowane przez wójta gminy Łańcut, który osobi-
ście złożył gratulacje młodym matematykom FOT. BERNADETA BRÓŻ

Członkowie OSP Wysoka w wojewódzkim 
finale turnieju wiedzy pożarniczej 

ŁAŃCUT 25 kwietnia w Państwowej Straży Pożarnej 
w Łańcucie odbyły się powiatowe eliminacje Ogólno-
polskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej pn. „Młodzież 
Zapobiega Pożarom”.

W eliminacjach udział wzięło 5 laureatów eliminacji 
gminnych z gminy Łańcut oraz 16 laureatów reprezen-
tujących gminy Czarna, Rakszawa i Markowa . W I eta-
pie mieli do rozwiązania test pisemny, po którym został 
przeprowadzony II etap konkursu, jakim były pytania 
ustne. Do finału eliminacji wojewódzkich turnieju z te-
renu naszej gminy zakwalifikowali się zdobywcy pierw-
szych miejsc: Bartosz Kuźniar ze Szkoły Podstawowej 
w Wysokiej, gr. I (kat. szkoły podstawowe klasy I-VI), 
członek MDP OSP Wysoka oraz Paweł Folta z I Liceum 
Ogólnokształcącego w Łańcucie, gr. III (kat. szkoły po-
nadpodstawowe i ponadgimnazjalne), również członek 
OSP Wysoka. Agnieszka Lorenc 

Uczestnicy wykazali się bardzo szeroką wiedzą z za-
kresu pożarnictwa   FOT. KP PSP ŁAŃCUT 

„Matematyczne szranki”
SONINA 9 maja w Szkole Podstawowej w Soninie 

odbył się XIX Gminny Konkurs Matematyczny klas VI 
„Matematyczne Szranki”. 

Wzięło w nim udział 23 najlepszych uczniów z 7 szkół 
podstawowych gminy Łańcut. Matematyczne Szranki 
to konkurs w tradycyjnym stylu, gdzie uczniowie roz-
wiązują 5 zadań otwartych, a nie testy. Nie znają zatem 
odpowiedzi i nie mogą się nimi sugerować, aby dojść 
do wyniku, albo go odgadnąć.

W konkursie wyróżnili się: 1 miejsce - Mateusz Cwy-
nar (Sonina), Tajchman Kamila (Wysoka), 2 miejsce 
- Bar Natalia (Sonina), Kuźniar Klara (Wysoka), Kwolek 
Gabriela (Głuchów), Szmuc Karol (Głuchów), 3 miejsce 
- Kisała Tomasz (Kraczkowa), Sawicka Ida (Kraczkowa), 
wyróżnienie - Cyran Julia (Albigowa), Kuźniar Bartosz 
(Wysoka). Maciej Sawicki

Nagrody i dyplomy zostaną rozdane w czerwcu FOT. MACIEJ SAWICKI

Naukobus przyjedzie do gminy Łańcut 
KOSINA/KRACZKOWA /SONINA Na przełomie 

maja i czerwca szkoły w Kosinie, Kraczkowej i Soninie 
odwiedzi Naukobus. Podróżuje w nim ponad 20 mobil-
nych, interaktywnych eksponatów oraz doświadczeni 
edukatorzy. Dwudniowa wystawa w każdej ze szkół 
przeznaczona jest nie tylko dla uczniów, ale także dla 
mieszkańców wsi.

Centrum Nauki Kopernik oraz Ministerstwo Nauki 
i Szkolnictwa Wyższego w ramach projektu „Nauka dla 
Ciebie” promują ideę uczenia się przez eksperymen-
towanie. To doskonała metoda poznawania świata. 
Edukatorzy podczas dwudniowego pobytu w szkole 
objaśniają uczniom działanie eksponatów i pomagają 
zrozumieć prezentowane zjawiska z dziedziny fizyki, 
biologii i matematyki. 

W dużej sali gimnastycznej Zespołu Szkół w Kosinie 
Naukobus będzie gościł 30-31 maja br. Pierwszego 
dnia wizyty w godzinach 14:00-18:00 wystawa zostanie 
udostępniona mieszkańcom. Będzie jej towarzyszył II 
Szkolny Piknik Naukowy.

Do Szkoły Podstawowej w Soninie Naukobus przyje-
dzie 6-7 czerwca br. Również pierwszego dnia wizyty 
w godzinach 14:00-17:00 wystawa zostanie udostęp-
niona mieszkańcom.

3-4 czerwca natomiast Naukobus odwiedzi Szkołę 
Podstawową w Kraczkowej. Godziny udostępnienia 
wystawy mieszkańcom były ustalone po zamknięciu 
gazety. Wszystkie informacje będą dostępne na stronie 
internetowej gminy Łańcut. 

 Kinga Balawejder

Podwyżki dla pracowników oświaty 
GMINA ŁAŃCUT - Doprowadzenie do zwiększenia 

wynagrodzeń pracowników obsługi szkół i przedszkoli 
to jedno z pierwszych zadań jakie postawił przede mną 
wójt gminy Łańcut – mówi Wojciech Dudek, dyrektor 
Centrum Oświaty Gminy Łańcut. 

- Przeprowadzona analiza wynagrodzeń obsługi w pla-
cówkach oświatowych, wykazała, iż dotychczasowe 
praktyki, polegające na wliczaniu do poziomu minimal-
nego wynagrodzenia dodatku stażowego doprowadziły 
do sytuacji, w której wynagrodzenia pracowników 
obsługi placówek oświatowych, w znacznej większości 
zrównały się z płacą minimalną - dodaje. 

Jak się okazuje to spowodowało, że osoby nowo 
zatrudnione miały taką samą pensję jak osoby z dłuż-
szym stażem pracy. Dlatego od 1 kwietnia 2019 r. każdy 
z pracowników, którego zasadnicze wynagrodzenie 
(bez premii i dodatku stażowego) było niższe niż 2150 
zł bru�o otrzymał podwyżkę wynagrodzenia zasadni-
czego w wysokości 100 zł bru�o. 

Dyrektor COGŁ zapowiada, że to nie ostatnia podwyż-
ka jaką otrzymają pracownicy oświaty. 

- Mam nadzieję, że w trakcie roku budżetowego uda 
się wygospodarować dodatkowe środki finansowe, któ-
re zostaną przekazane na wzrost wynagrodzeń jeszcze 
w tym roku - zaznacza. (iw)

Rachunki bankowe i dzienniki 
elektroniczne w każdej szkole 

GMINA ŁAŃCUT We wszystkich placówkach oświa-
towych prowadzonych przez gminę wprowadzono 
możliwość regulowania opłat za pośrednictwem 
rachunku bankowego. 

- O sytuacji braku możliwości regulowania opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego i opłat za 
wyżywienie za pośrednictwem rachunku bankowego 
poinformował nas jeden z rodziców, który zwrócił uwa-
gę na to, że aby dokonać opłaty za przedszkole musi 
się wcześniej zwalniać z pracy – mówi Wojciech Dudek, 
dyrektor Centrum Oświaty Gminy Łańcut. 

W najbliższym czasie COGŁ planuje także wprowadzić 
w każdej szkole dziennik elektroniczny. 

- W chwili obecnej taki dziennik funkcjonuje jedynie 
w kilku szkołach. Chcielibyśmy doprowadzić do sytu-
acji, w której każdy uczeń i rodzic, niezależnie od miej-
scowości w której mieszka i uczęszcza do szkoły będzie 
miał taki sam dostęp do oferty edukacyjnej – tłumaczy 
Wojciech Dudek. 

Dodaje, że dzięki wprowadzeniu dziennika elektro-
nicznego od 1 września 2019 roku, każdy z rodziców 
na bieżąco będzie mógł śledzić postępy w nauce 
swoich dzieci. W dzienniku znajdować się będą 
nie tylko oceny uczniów, ale również tematy lekcji, 
komentarze i uwagi nauczycieli dotyczące kształ-
cenia danego dziecka. System poinformuje rodzi-
ców o terminach sprawdzianów, zadanych pracach 
domowych, czy planowanych imprezach szkolnych. 
Rodzice będą mogli też w każdej chwili sprawdzić 
obecność dziecka na zajęciach.

Dziennik elektroniczny i rachunki bankowe to pierw-
szy krok ujednolicenia usług edukacyjnych w pla-
cówkach oświatowych gminy Łańcut. Jak podkreśla 
dyrektor, Centrum Oświaty pracuje nad kolejnymi 
rozwiązaniami.   (BB)

FOT. PIXABAY.COM
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DZIĘGIEL RYSUJE

ŁAŃCUT 1 maja Zespół Szkół im. T. 
Kościuszki w Wysokiej zorganizo-
wał w Łańcucie grę miejską  „ Na 
tropie Niepodległej”. 

Zadaniem graczy było odnalezie-
nie ośmiu punktów związanych 
z dziewięcioma ważnymi dla 
Łańcuta osobami – Tadeuszem 

Kościuszką, Janem i Stanisławem Cet-
narskimi, Ignacym Łukasiewiczem, Fi-
lipem Sanbra – Kahane, Zofią Szediwy, 
Bolesławem Żardeckim, Kazimierzem 
Kralczyńskim i Józefem Piłsudskim. 
Podpowiedzi były ukryte w filmach 
umieszczonych na YouTube, w szyfrze 
„czekoladka”, w zadaniu matematycz-
nym, którego rozwiązania to współ-
rzędne geograficzne obiektu w mieście, 
w starej fotografii, która pokazywała 
miasto sprzed stu lat (należało to miej-
sce współcześnie zlokalizować) oraz 
w puzzlach. Jedno z zadań sprawdzało 
sprawność fizyczną graczy. Wykonując 

kolejne ćwiczenia, takie jak: przysia-
dy, podskoki, pajacyki, itd., uczestnicy 
otrzymywali literki, na podstawie któ-
rych mogli zlokalizować kolejny punkt.

Punktem startowym były łańcuckie 
planty, gdzie znajdowało się stoisko 
z wypiekami z przełomu XIX i XX wie-
ku - faworkami, rogalikami, proziakami 
i piernikami. Najbardziej zaskakiwa-
ło  ciasto drożdżowe, przełożone sma-
żonymi pomarańczami i wykończone 
kruszonką z migdałami wg przepisu 
Lucyny Ćwierczakiewiczowej. Dorośli 
delektowali się smakami sprzed wie-
ku, dzieci w tym czasie zabierały się 
za kolorowanie, najczęściej wybierając 
postać Tadeusza Kościuszki – patrona 
naszej szkoły.

W grze wzięło udział 5 grup zarów-
no z Łańcuta jak i innych części Polski. 
Najlepsi okazali się przedstawiciele gru-
py „Taxi”, drugie miejsce zajęła grupa 
„Lampa”, trzecie  Mr Hykes. 

Anna Trawka 

STARACHOWICE/LEGIONOWO 
5-7 kwietnia w Starachowicach od-
była się VII edycja ogólnopolskiego 
Fes�walu Piosenki Harcerskiej 
i Turystycznej „Harcogranie”. 

Harcerze z Handzlówki uczest-
niczyli w nim po raz pierwszy, 
w dwóch kategoriach wieko-
wych. W obu osiągnęli wielki 

sukces.  
W kategorii do lat 14 zaprezento-

wał się 8-osobowy zespół „Ale to nie 
wszystko”. Otrzymał wyróżnienie oraz 
możliwość zaprezentowania się pod-
czas Koncertu Galowego.

Zespół „Przyjaciół para i gitara”, który 
tworzyła dh. Aleksandra Król z Handz-
lówki oraz dh. Dawid Sroczyk z Marko-
wej, zajął I miejsce. Oprócz tego otrzy-
mał Nagrodę Publiczności, możliwość 

zaprezentowania się podczas Koncertu 
Galowego oraz nominację do Międzyna-
rodowego Harcerskiego Festiwalu Kultu-
ry Młodzieży Szkolnej „Wiatraczek”.

To nie jedyne sukcesy naszych harce-
rzy. 10-12 maja w Legionowie odbył się 
X Harcerski Festiwal „Wiosenne Czaro-
wanie”. Zespół „Przyjaciół para i gitara”  
tym razem otrzymał wyróżnienie w ka-
tegorii „Harcerze”.  Magdalena Trojnar 

KOSINA/ALBIGOWA 3 maja ob-
chodzono 228. rocznicę uchwalenia 
Konstytucji. W gminie Łańcut główne 
uroczystości odbyły się w Kosinie. 

Obchody rozpoczęły się od 
mszy świętej w kościele pa-
rafialnym, którą uświetniły 
poczty sztandarowe straży 

pożarnej oraz harcerzy. Po nabożeń-
stwie w intencji Ojczyzny przedstawi-
ciele lokalnych organizacji społecznych, 
Zespołu Szkół w Kosinie, samorządu 
sołeckiego, rady gminy i rady powiatu, 
Centrum Kultury Gminy Łańcut oraz 
Urzędu Gminy złożyli kwiaty i zapali-
li znicze pod obeliskiem płk. Leopolda 
Lisa - Kuli.

- Rok 2019 jest w naszej gminie ro-
kiem Leopolda Lisa-Kuli, dlatego jako 
miejsce obchodów Święta Konstytucji 
3 Maja wybraliśmy Kosinę. Uchwalenie 
pierwszej w Europie i drugiej na świe-

cie Konstytucji w sposób symboliczny 
można połączyć z obchodami setnej 
rocznicy bohatera z Kosiny – mówił 
wójt Jakub Czarnota. 

- Przyjęta przez Sejm Czteroletni 
Ustawa Rządowa była próbą ratowa-
nia Polski przed utratą niepodległości 
i chociaż strategicznego celu nie udało 
się dzięki niej osiągnąć, to była inspi-
racją dla kolejnych pokoleń. Ustawa 
pomagała podtrzymywać polskie dąże-
nia do niepodległości, co w XX wieku 
zaowocowało wydarzeniami, których 
czynnym uczestnikiem był pułkownik 
Leopold Lis-Kula - dodał. 

Narodowe Święto 3 Maja uroczyście 
obchodziły także szkoły. Tuż przed 
„majówką” w Szkole Podstawowej w Al-
bigowej odbył się koncert pieśni pa-
triotycznych przeplatanych krótkimi 
opisami śpiewanych utworów oraz ak-
centami tanecznymi. 

Bernadeta Bróż

Uczestnicy rozwiązując zadania m.in. z zakresu matematyki, kryptologii i historii, poru-
szali się śladem znanych mieszkańców, gości i honorowych obywateli Łańcuta FOT. ZS W WYSOKIEJ

„Na tropie Niepodległej”

Obchody Święta Konstytucji 3 Maja

Pod obeliskiem płk. Lisa-kuli złożono 
kwiaty i znicze FOT. BERNADETA BRÓŻ

Dzień 3 Maja uroczyście obchodzili 
także najmłodsi m.in. w SP Albigowa

Sukcesy muzyczne harcerzy 
z Handzlówki

Zespół „Ale to nie wszystko”  FOT. MAGDALENA TROJNAR

Aleksandra Król z 12 WDH z Handzlówki
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ŁAŃCUT 24 i 25 kwietnia Zespół 
Szkół im. Tadeusza Kościuszki miał 
okazję zaprezentować swoją ofertę 
na XIV już Powiatowych Targach 
Edukacyjnych.

Targi odbyły się w otwartej w 
ubiegłym roku hali sportowej 
im. Józefa Witka, przy Zespole 
Szkół Technicznych w Łańcu-

cie. Jak co roku, uczniowie razem z na-
uczycielami przygotowali interesujące 
stoisko, tym razem pod hasłem „Slow 
food is good”.  Żywność tego typu jest 
zdrową alternatywą i zupełnym prze-
ciwieństwem, niestety bardzo popu-
larnych wśród młodzieży, fast foodów.  
Slow food polega na starannym wy-
borze tego, co jemy i delektowaniu się 
potrawami bez pośpiechu. Promuje pro-
dukty nieprzetworzone, przygotowane 
w tradycyjny sposób oraz lokalne, zapo-
mniane potrawy, jak np. proziaki.  

Podczas targów uczniowie szkół pod-
stawowych i gimnazjów mieli okazję nie 
tylko spróbować takich potraw, ale rów-
nież sprawdzić ofertę szkoły.

Przypomnijmy, że nabór do szkół 
ponadpodstawowych i ponadgimna-
zjalnych już ruszył. Składanie podań 
potrwa do 19 czerwca.  ZS Wysoka 

Zespół Szkół w Wysokiej na powiatowych 
targach edukacyjnych

TERMINARZ REKRUTACJI: 
13 maja - 19 czerwca 2019 r. - składanie podań przez kandyda-

tów do szkół ponadgimnazjalnych i ponadpodstawowych.

21-25 czerwca 2019 r. do godz. 15:00 - uzupełnienie wniosku 
o przyjęcie do szkoły o świadectwo    ukończenia gimnazjum lub 
szkoły podstawowej oraz zaświadczenie o wynikach egzaminu 

gimnazjalnego lub egzaminu ósmoklasisty.

5 lipca 2019 r. do godz. 10:00 - ogłoszenie do publicznej wiado-
mości listy kandydatów  zakwalifikowanych i kandydatów nieza-
kwalifikowanych zawierające imiona    i nazwiska kandydatów 
oraz   informację o zakwalifikowaniu albo  niezakwalifikowaniu 

kandydata do danej szkoły.

5-10 lipca 2019 r.  - potwierdzenie woli podjęcia nauki w danej  
szkole poprzez złożenie  oryginałów   dokumentów.

12 lipca 2019 r. do godz. 10:00 -  ogłoszenie przez dyrektora listy 
uczniów przyjętych do szkoły.

Uczestnicy targów mogli spróbować „pyszności” przygotowanych przez uczniów 
ZS Wysoka

Powiatowe Tragi Edukacyjne były okazją dla szkół na prezentację oferty na rok 
szkolny 2019/2020  FOT. ZS WYSOKA
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WYSOKA 26 kwietnia odbyła się premiera kon-
certu piosenek do słów poezji Karola Wojtyły – 
św. Jana Pawła II. 

Na scenie Ośrodka Kultury w Wysokiej wystąpili: 
chór „Fraza” z Kosiny, rodzinny zespół wokalny „Con-
solazione” z Głuchowa, a także Mateusz Bester, Mate-
usz Witczuk oraz Katarzyna Burkot. 

Aby doszło do premiery, artyści poświęcili swój czas 
i energię na kilka tygodni wielogodzinnych prób. Opła-

ciło się, bo licznie zebrana widownia na premierze, jak 
i podczas kolejnych odsłon koncertu, nie kryła wzru-
szeń. 

- Papież Polak był wyjątkowym człowiekiem. Nasz 
występ pozwolił jeszcze raz wsłuchać się w Jego słowa, 
które do nas kierował i z pewnością skłonił słuchaczy 
do refleksji - mówi Mateusz Witczuk, dyrektor Cen-
trum Kultury Gminy Łańcut, który jest również pomy-
słodawcą i opiekunem artystycznym koncertu.

   (iw)

KRACZKOWA 30 kwietnia w Kraczkowej 
otwarto Dom Pamięci Świętego Jana Pawła II. 
To swoiste muzeum zostało zlokalizowane w 
budynku dawnej plebanii, którą wyremonto-
wano dzięki pieniądzom unijnym. 

Otwarcie Domu Pamięci poprzedziła msza 
święta pod przewodnictwem arcybiskupa 
Adama Szala. Homilię wygłosił arcybi-
skup Mieczysław Mokrzycki, bliski współ-

pracownik papieża Polaka. Przed mszą arcybiskup 
Szal poświęcił okolicznościowy dzwon. Po mszy 

uroczystego przecięcia wstęgi dokonali obecni go-
ście: poseł Krystyna Wróblewska, poseł Kazimierz 
Gołojuch, członek zarządu województwa podkar-
packiego Stanisław Kruczek, starosta powiatu łań-
cuckiego Adam Krzysztoń oraz wójt gminy Łańcut 
Jakub Czarnota. 

W muzeum wyeksponowane są pamiątki związa-
ne z Ojcem Świętym, również takie, których używał. 
To m.in. sutanna, pas papieski, naczynia liturgiczne, 
medale wybite z okazji kolejnych rocznic pontyfi-
katu i zagranicznych pielgrzymek papieża, różańce, 
czy obrazki.  Mateusz Witczuk

ALBIGOWA 27 kwietnia w OK w Albigowej 
odbyło się wiosenne spotkanie seniorów „Wiel-
kanocne jajko”.

Udział w spotkaniu wzięli ks. proboszcz Bogu-
sław Kamiński, który poświęcił przygotowa-
ne przez zarząd Klubu Seniora potrawy, wi-
cedyrektor CKGŁ Justyna Paszkiewicz, zarząd 

KGW oraz seniorzy. 
Wcześniej odbyła się zdrowotna prelekcja prze-

prowadzona przez przedstawicielkę Szpitala Spe-
cjalistycznego „SANUS’’ w Stalowej Woli, na temat 
zapobiegania chorobom piersi. Seniorzy uzyskali 
cenne informacje odnośnie możliwości skorzystania 
z bezpłatnych badań, jak i z bezpłatnego dowozu na 
badanie i powrotu. Dodatkowo dowiedzieli się o moż-
liwości leczenia tlenem w komorze hiperbarycznej, co 
w trakcie indywidualnych rozmów z prowadzącą, za-
owocowało ustaleniem konkretnych terminów.

Zarząd Klubu Seniora dziękuje za miło spędzony 
czas wszystkim gościom i seniorom. 

4 czerwca o godz. 18, jego członkowie organizują 
spotkanie zarządów Klubów Seniora, członków Sto-
warzyszenia Seniorów Gminy Łańcut „Aktywny Se-
nior’’ oraz seniorów z Albigowej. 

Natomiast w dniach 8-9 czerwca seniorzy z naszej 
gminy odpoczywać będą w Białce Tatrzańskiej i w Za-
kopanem. Bogusława Falger

Otwarto 
Dom 

Pamięci 
św. Jana 
Pawła II

W muzeum można zobaczyć przedmioty, których używał 
Ojciec Święty  FOT. MATEUSZ WITCZUK 

Arcybiskup Adam Szal poświęcił dzwon, który został odlany 
w 5. rocznicę kanonizacji papieża PolakaKoszt remontu dawnej plebanii  na rzecz muzeum wyniósł ok. 2 mln zł

25 maja koncert Wojtyła-Słowa odbędzie się także w Błażowej  FOT. KATARZYNA WILK

Wiosenne spotkanie 
seniorów 

Seniorom przygrywał Zdzisław Głuszek  FOT. KLUB SENIORA 

Zaśpiewali do słów poezji 
Karola Wojtyły

Po premierze koncertu artyści wystąpili ponownie m.in. w kościele parafialnym w Kosinie 
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HANDZLÓWKA 28 kwietnia w „Go-
ścińcu nad Sawą” w Handzlówce  
zrobiło się wiosennie i słonecznie. 

A wszystko za sprawą handz-
lowskich artystów, tych naj-
młodszych przedszkolaków, 
uczniów szkoły podstawowej, 

poprzez poetów, solistów i zespoły, 
skończywszy na Orkiestrze Dętej.

Koncert poprowadził Marcin Kisała, 
radny gminy Łańcut, który przedstawił 
wszystkich występujących artystów. 

Najmłodsi zaprezentowali wiersze, 
piosenki i tańce. Natomiast uczniowie 
Szkoły Podstawowej przygotowali au-
dycje radia „Braciszki”, blok piosenek w 
języku angielskim, wiersze oraz utwory 

muzyczne na trąbkę i klarnet. 
Nie mogło zabraknąć również ze-

społów, działających przy OK w Handz-
lówce - Cheerleaders ”Atomówek” oraz 
Zumby Kidss. 

12 Wielopoziomowa Drużyna Har-
cerska zaprezentowała utwory, dzięki 
którym zdobyli wiele nagród i wyróż-
nień podczas przeglądów i festiwali.

Na zakończenie tej wiosennej uro-
czystości wystąpił także nowo powstały 
zespół wokalny „Takie, nie inne”. 

Organizatorzy dziękują zarówno licz-
nie zgromadzonej widowni za miłe i cie-
płe przyjęcie występujących artystów, 
jak i artystom oraz ich instruktorom, za 
poświęcony czas na przygotowanie re-
pertuaru.  Marta Preizner 

SONINA „Smaki i Aromaty z Gali-
cyjskiej Chaty”, to cykliczna impre-
za promująca potrawy regionalne. 
5 maja w Ośrodku Kultury w Soni-
nie odbyła się jej już XVI edycja. 

W tym roku  panie z Kół Go-
spodyń Wiejskich z po-
wiatu łańcuckiego rywa-
lizowały o tytuł najlepszej 

potrawy z groszku i fasoli. I miejsce za-
jęło KGW Krzemienica, II KGW Sonina, 
trzecie natomiast KGW Zalesie. 

Podczas imprezy nie zabrakło wy-
stępów artystycznych - m.in. zespołu 
4Dance z Soniny oraz Trio z Rogóżna. 

Publiczność mogła także skosztować 
przysmaków przygotowanych przez 
KGW. 

 Udział w imprezie wzięli m.in. wójt 
gminy Łańcut, który był także w jury 
konkursu na najlepszą potrawę, rad-
ni gminy, poseł Krystyna Wróblewska, 
przedstawiciele Urzędu Marszałkow-
skiego, Agencji Rozwoju i Modernizacji 
Rolnictwa, Podkarpackiego Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego oraz Lokalnej 
Grupy Działania Ziemia Łańcucka.

Organizatorami wydarzenia było 
Koło Gospodyń Wiejskich w Soninie 
razem z Ośrodkiem Kultury i Centrum 
Kultury Gminy Łańcut.  (iw)

PRZEMYŚL/SĘDZISZÓW MAŁO-
POLSKI  14 kwietnia zespół ob-
rzędowy „Tkacze”, działający przy 
OK w Wysokiej, wziął udział w 2. 
Jarmarku Wielkanocnym w Prze-
myślu. 

Zespół zaproszony przez organi-
zatorów zaprezentował widowi-
sko „Przy wielkanocnym stole” 
– prezentujące zwyczaje zwią-

zane z obchodami i tradycjami Świąt 
Wielkiej Nocy, panującymi w naszym 
regionie. Widowisko pokazane zosta-
ło dwa razy i było bardzo pozytywnie 
odebrane przez widzów. Duże emocje 
wzbudziły zwłaszcza tradycyjne pieśni 
wielkopostne. 

Na jarmarku zaprezentowały się tak-

że artystki rękodzielnicze z Ośrodka 
Kultury w Wysokiej. Można było podzi-
wiać jajka zdobione metodą tradycyjną, 
serwetki i koszyki robione szydełkiem, 
dekoracje i stroiki wielkanocne.

Natomiast 27 kwietnia „Tkacze” 
wzięli udział w XXXI Wojewódzkim 
Konkursie Ludowe Obrzędy i Zwycza-
je. Zaprezentowali jedno z najstarszych 
widowisk pt. ”Jesienny wieczór w cha-
cie tkacza Zembronia”. Prezentowane 
starodawne narzędzia tkackie jak mię-
dlica, cierlica, motowidło, kołowrotek, 
na których pracowały panie zostały 
bardzo wysoko ocenione przez komisję. 
Widowisko, co podkreśliło również jury, 
ma bardzo duże wartości dydaktyczne 
i szkoleniowe dla młodego pokolenia. 

Renata Hadław

Koncert wiosenny

Podczas koncer-
tu wystąpili m.in. 
uczniowie SP 
w Handzlówce

A także zespoły 
z Ośrodka Kultury
FOT. J. INGLOT, K. DROZD

XVI edycja „Smaków i Aromatów” 
za nami 

Podczas 
imprezy 
nie zabrakło 
występów 
artystycznych 
FOT. MATEUSZ WITCZUK, WITOLD INGLOT

KGW z Soniny zajęło II miejsce

„Jesienny 
wieczór 

w chacie 
tkacza 

Zembronia”  
FOT. OK WYSOKA

Zespół obrzędowy „Tkacze” 
promuje kulturę Podkarpacia

„Tkacze” w Przemyślu
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Teatrzyk Kamishibai 
ALBIGOWA KAMI to papier, SHIBAI to 
teatr - KAMISHIBAI to Papierowy Teatr. 
Wywodzi się z Japonii, nazywany jest 
również „teatrem obrazkowym”. Jest 
to technika opowiadania historii wy-
korzystująca drewnianą skrzynkę oraz 
umieszczone w niej plansze z obraz-
kami i tekstem. Większość Kamishibai 
to opowiadania składające się z 10-16 
pięknie ilustrowanych kart z tekstem 
na odwrocie, które przekładane są wraz 
z przebiegiem opowieści. 9 kwietnia 
Teatrzyk Kamishibai zagościł w Szkole 
Podstawowej w Albigowej. Uczniowie 
klas pierwszych A i B wysłuchali opo-
wiadania pt.: „Szukając Marudka”. Pa-
pierowy Teatr obejrzały również dzieci 
z Oddziału przedszkolnego – klasy 0A 
i 0B. 10 kwietnia bibliotekarka odwie-
dziła również tutejsze przedszkole. 
Z metodą Kamishibai zapoznali się naj-
młodsi odbiorcy. We wszystkich gru-
pach przedszkolnych bawiły się wyko-
rzystując bajkę pt.: „O panach Palcach”.

Bogusława Baran

Tydzień bibliotek

GŁUCHÓW W tym roku XVI Ogól-
nopolski Tydzień Bibliotek przebiegł 
pod hasłem #biblioteka. Promowanie 
biblioteki znakiem # świadczy o tym, że 
jest to placówka nowoczesna i korzysta 
z nowych technologii. Hashtag pod-
kreśla szczególne znaczenie biblioteki 
w systemach informacyjnych. Biblioteka 
Publiczna w Głuchowie włączyła się do 
tej akcji organizując 10 maja spotkanie 
z najmłodszymi przedszkolakami. Biblio-
tekarka zaprezentowała tekst Danuty 
Zawadzkiej „Na majówkę”. Dzieci w ciszy 
i skupieniu śledziły przygotowania sym-
patycznego borsuka Bartka do majowej 
wyprawy. Następnie podczas ożywionej 
dyskusji maluchy wymieniały, co same 
zabierają na wymarzoną wycieczkę. Na 
pamiątkę wspólnie spędzonych chwil 
dzieci otrzymały kolorowe zakładki. 

Agata Zachwieja

WYSOKA Tuż 
przed świętami 
Wielkiej Nocy 
przedszkolaków 
z grupy Żabki 
w Przedszkolu Pu-
blicznym w Wyso-
kiej odwiedził wójt 
Jakub Czarnota. 
Razem z dziećmi 
i pod czujnym 
okiem ich wycho-
wawczyni wykony-
wali ozdoby, które 
później trafiły do 
koszyka. (iw)

XVIII Turniej Tenisa 
Stołowego. Puchar 
dla SP Wysoka
SONINA Zespół z Wysokiej okazał się 
tryumfatorem klasyfikacji drużyno-
wej XVIII Turnieju Tenisa Stołowe-
go, o Puchar Prezesa UKS ,,Soninian-
ka” Sonina, który odbył się jeszcze 
końcem marca w Ośrodku Kultury.  
Drugi stopień podium przypadł SP 
w Handzlówce, a trzeci drużynie z SP 
w Soninie. W zawodach  udział wzięło 
ponad 44 zawodniczek i zawodników, 
reprezentujących 5 szkół naszej gmi-
ny (SP Handzlówka, SP Kosina, SP So-
nina, SP Rogóżno, SP Wysoka).

Witold Kuźniar

FOT. AGATA ZACHWIEJA

Zwycięzcy rocznika 2008 (kl. IV)

Dziewczęta Chłopcy

1. Julia Kądziołka (SP Wysoka) 1. Oskar Józefczyk (SP Wysoka)

2. Magdalena Szpunar (SP Wysoka) 2. Sebas�an Rożek (SP Wysoka)

3. Wiktoria Szul (SP Sonina) 3. Szymon Stafiej (SP Rogóżno)

                                                             Zwycięzcy rocznika 2007 (kl. V)

Dziewczęta Chłopcy

1. Daria Cwynar (SP Handzlówka) 1. Miłosz Zakielarz  (SP Wysoka)

2. Szal Aleksandra (SP Rogóżno) 2. Karol Kuźniar (SP Handzlówka)

3. Kaja Szpunar (SP Wysoka) 3. Jakub Łyszczek (SP Wysoka)

Zwycięzcy rocznika 2006 (kl. VI)

Dziewczęta Chłopcy

1. Weronika Kuźniar (SP Sonina) 1. Błażej Cwynar (SP Handzlówka)

2. Martyna Nawojska (SP Handzlówka) 2. Maciej Kuźniar  (SP Handzlówka)

3. Oliwia Czajka (SP Wysoka) 3. Michał Markowicz (SP Kosina)

Medaliści poszczególnych kategorii:

Opowiadanie historii i analiza opowie-
ści są bardzo wartościowe dla rozwoju 
dziecka i budowania więzi FOT. ARCHIWUM 

Wielkanocne spotkanie z przedszkolakami

Dzieci z Wysokiej dostały też zaproszenie do Urzędu Gminy Łańcut na Dzień Dziecka FOT. ARCHIWUM
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REKLAMA

GMINA ŁAŃCUT Pewne zwycięstwo Sawy 
Soniny w klasie okręgowej. W klasie B walka 
o awans „na całego”. Do końca rundy wiosennej 
pozostało jeszcze kilka meczów. 

Klasa okręgowa 

Sawa Sonina po raz trzeci w tym sezonie strzeliła ry-
walowi (na swoim boisku) sześć bramek. W sobotnim 
meczu (18.05) pewnie pokonała LKS Trzebownisko 6:1. 
Strzelcami bramek dla Sawy byli: Dawid Baran, Jakub Ba-
ran, Łukasz Kraska oraz niezawodny Grzegorz Słonina, 
który zaliczył klasycznego hat tricka i ma już na swoim 
koncie 18 bramek w tym sezonie. - W tym meczu dwie 
połowy były jak dwa bieguny. Pierwsza rozegrana kon-
certowo, natomiast w drugiej spadła jakość i zagraliśmy 
poniżej możliwości. Weszliśmy dobrze w mecz, poparte 
dobrym nastawieniem w sferze mentalnej. Było widać, 
że czerpiemy przyjemność z gry. Mokre boisko sprzyja 
szybkiej grze po ziemi, takiej, jaką lubimy, także dobrze, 
że spadł deszcz, bo to też był nasz atut. Cały czas jednak 
musimy pracować nad eliminacją błędów w defensywie. 

Nasza forma musi być bardziej stabilna, bo końcówka 
sezonu zapowiada się ciekawie, a mamy swój cel i do 
niego dążymy – mówi Bartosz Madeja, trener drużyny . 

Terminarz meczów domowych: 1.06 z Resovią II 
Rzeszów i 15.06 z Błażowianką Błażowa. 

Klasa A gr. II
W meczu 22. kolejki (19.05) Szarotka Rogóżno pokonu-
je na własnym boisku Zorzę Trzeboś 2:1. Czarni Kracz-
kowa na wyjeździe przegrywają z Iskrą Jawornikiem 
Polskim (3:4). 

Terminarz meczów domowych: 26.05 – Czarni vs 
Dynowia Dynów; 2.06 – Szarotka vs Leśna Wólka Pod-
leśna; 9.06 – Czarni vs Szarotka; 16.06 – Szarotka vs 
Jawor Krzemienica. 

Klasa B gr. III
W niedzielnym meczu (19.05) lider tabeli Arka Albigo-
wa ogrywa Grom Handzlówkę 3:1. Na drugim miejscu 
pozostaje Orzeł Wysoka, który pauzował w związku 
z wycofaniem się z rozgrywek drużyny SZIK Wola Ra-
fałowska. 

Tydzień wcześniej Orzeł, który w tej rundzie nie prze-
grał ani jednego meczu, spotkał się z drugą niepokonaną 
na wiosnę drużyną – HALO Hyżne.  Po meczu lepiej czuć 
mogli się piłkarze trenera Pawła Bróża, którzy mimo, że 
spotkanie zakończyło się wynikiem 1:1 i podziałem punk-
tów, mają lepszy bilans spotkań bezpośrednich z HALO. 
Najpierw na prowadzenie wyszli goście, następnie po 
sprytnym przerzucie nad bramkarzem wyrównał Arka-
diusz Hawro w 44 minucie spotkania. 

Terminarz meczów domowych: 26.05 – Arka vs 
Galicja Chmielnik; 2.06 – Grom vs LKS Tarnawka; Orzeł 
Wysoka vs Orzeł Harta; 9.06 – Arka vs HALO Hyżne; 
16.06 – Orzeł Wysoka vs Arka Albigowa. 

Klasa B gr. IV 
Dąb Kosina na pierwszym miejscu w tabeli. W ostat-
nim meczu (19.05) drużyna odniosła zwycięstwo nad 
Głuchowianką Głuchów 2:0. 

Terminarz meczów domowych: 26.05 – Głucho-
wianka vs Sitowianka Budy Łańcuckie; 2.06 – Dąb vs 
Palkovia Palikówka; 9.06 – Głuchowianka vs LKS Łąka; 
16.06 – Dąb vs Las Zalesie.   oprac. Bernadeta Bróż

Runda wiosenna w pełni

Dąb Kosina wygrywa z Głuchowianką Głuchów 2:0     

 FOT. MONIKA TELEGA

Aktualnie Sawa zajmuje 4. miejsce w tabeli   FOT. LKS SAWA SONINA

Orzeł Wysoka niepokonany w rundzie wiosennej FOT. ORZEŁ WYSOKA


